
P r o t o k ó ł Nr XLIV 

sesji Rady Gminy Szydłów, która odbyła się w dniu 29 grudnia 2009 r. w sali 
konferencyjnej Urzędu Gminy w Szydłowie. Obrady sesji rozpoczęły się o godz. 
830,  a zakończyły o godz. 1000. 
  W obradach uczestniczyło 13 radnych na ogólną liczbę 14 – lista obecności 

radnych jest załącznikiem do niniejszego protokołu. Nieobecność jednego radnego 

była usprawiedliwiona.  

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Zapytania i interpelacje radnych. 
5. Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie między sesjami RG.       
6. Rozpatrzenie projektów oraz podjęcie uchwał w sprawach: 

- zmian w budżecie gminy na 2009 rok, 
- uchwalenia statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Szydłowie, 

           - zmiany treści załącznika do Uchwały  Nr  XLIII/ 216/ 2009 Rady  Gminy    
             Szydłów z dnia 30 listopada 2009 roku w sprawie określenia wysokości  
             stawek podatku od środków transportowych,  
           - zmiany preliminarza wydatków Gminnej Komisji Rozwiązywania  
             Problemów Alkoholowych na 2009 rok, 

7. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje. 
8. Wolne wnioski i informacje. 
9. Zamknięcie obrad.  

 

Ad. 1. 
 
Obrady XLIV sesji Rady Gminy Szydłów otworzył i przewodniczył obradom 
Przewodniczący Rady Gminy – Roman Baron , który powitał obecnych na sesji 
radnych, sołtysów, Wójta Gminy, Skarbnika Gminy, pracowników UG  oraz 
zaproszonych gości.  Na podstawie listy obecności radnych stwierdził quorum 
uprawniające Radę Gminy do podejmowania prawomocnych uchwał. 
 

Ad. 2. 
 
Przewodniczący Rady Gminy przedstawił radnym proponowany porządek 
obrad XLIV sesji RG i poprosił radnych o zgłaszanie wniosków, co do jego zmian 
lub uzupełnienia. Sam zgłosił wniosek aby do punktu podjęcie uchwał 
wprowadzić jeszcze jedną uchwałę w sprawie rozpatrzenia skargi z dnia 14 
grudnia 2009 r. pana Zygmunta Grochowskiego zam. w Szydłowie. Radni 
jednogłośnie przyjęli w głosowaniu jawnym proponowaną zmianę. 
Przewodniczący Rady Gminy odczytał ponownie porządek obrad wraz                 
z wprowadzoną zmianą i w przeprowadzonym głosowaniu jawnym porządek 
obrad został przyjęty jednogłośnie. 
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Ad. 3.  
 
Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy poinformował, że do chwili rozpoczęcia 
obecnej sesji nie wpłynęły pisemne wnioski lub zastrzeżenia, co do treści 
protokołu z poprzedniej sesji RG, tj. z dnia 30 listopada 2009 r. Radna Monika 
Michalec zabierając głos powiedziała, że na poprzedniej sesji mówiła aby 
dodatkowa godzina pracy nauczyciela – tzw. 19 godzina – winna być 
przeznaczona na naukę konkretnego przedmiotu nauczania,  co pomogło by 
wielu uczniom, a nie tak jak jest zapisane w protokóle. 
Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że poprawny zapis zostanie 
wprowadzony do protokołu sesji z 30.11.2009 r. . 
Następnie w przeprowadzonym głosowaniu jawnym protokół został przyjęty 
jednogłośnie. 
 
Ad. 4.  
 
W tym punkcie porządku obrad radni zgłosili następujące zapytania i interpelacje 
radnych: 
- Zbigniew Olszewski powiedział, że mieszkańcy sołectwa Mokre nie mają gdzie   
  organizować zebrań wiejskich, zapytał również czy pan Sobiegraj z Gacek  
  otrzymał pomoc z GOPS, 
- Stanisław Fit powiedział, że na drodze Solec – Tuczępy gdy puszcza mróz są    
  miejsca gdzie nie ma możliwości przejechania gdyż samochody zakopują się      
  w śniegu. 
  Gmina Tuczępy zrobiła duży odcinek drogi, a u nas należałoby przywieść  
  kamienia aby uzupełnić nierówności. 
- Ryszard Sadłocha zgłosił wniosek aby przyjrzeć się piaskarkom gdy posypują  
  drogi, bo robią tylko kilometry i mało które odcinki dróg są posypane,  
- Krzysztof Ćwiek stwierdził, że 12 listopada br. Zarząd Województwa  
  Świętokrzyskiego podjął uchwałę w sprawie dofinansowania projektów  
  systemowych w ramach Priorytetu VII „Promocja Integracji Społecznej”               
  w ramach Poddziałania 7.1.1 -  Rozwój i upowszechnianie aktywnej integracji  
  przez Ośrodki Pomocy Społecznej i Gmina Szydłów jako jedyna w powiecie  
  staszowskim nie otrzymała  środków – zapytał w związku z tym dlaczego tak  
  się stało, 
- Krzysztof Fit zgłosił potrzebę odśnieżania drogi Szydłów - Wola Żyzna  
  zwłaszcza za cegielnią, gdzie jest dość spora góra i jest bardzo ślisko,  
- Stanisław Czechowski zgłosił fakt, iż w Potoku za szkołą był przywieziony  
  rumosz i do tej pory nie został rozsypany, 
- Jerzy Klamczyński – powiedział, że również mieszkaniec Starej Osówki  
  zgłaszał taki fakt,  że rumosz jest przywieziony i nie rozsypany, zapytał też  
  czy przetarg na prace w Rynku został już rozstrzygnięty. 
  
Ad. 5. 
 
Wójt Gminy złożył sprawozdanie ze swojej działalności w okresie między sesjami 
RG i powiedział: 
- została podpisana umowa na kanalizację południowej części Szydłowa od  
  strony Krakowa, 
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- Stowarzyszenie „Białe Ługi”  rozpatrywało złożone wnioski z programu Lider.  
  Nasza gmina złożyła 9 wniosków i z tego 7 wniosków prawdopodobnie zostało  
  pozytywnie rozpatrzone, 
- interweniował w Zarządzie Dróg Powiatowych w sprawie odśnieżania drogi  
  powiatowej w miejscowości Rudki oraz dróg w innych sołectwach, 
- był u pani Mochockiej – dyr. ŚBRR na rozmowie i będzie złożony wniosek  
  o środki finansowe z programu PROW na Wiejski Dom Kultury w Grabkach  
  Dużych, 
- na przełomie miesiąca styczeń – luty będą sprzedawane działki w Grabkach  
  Dużych, 
- został spisany akt notarialny na działkę o pow. 1,80 ha w Szydłowie za cenę  
  25.000 zł, 
- odbyło się walne spotkanie Wójtów Burmistrzów, na którym została złożona   
  rezolucja aby dodatek wiejski dla nauczycieli wprowadzić do średniego  
  wynagrodzenia, 
- brał udział w spotkaniu w Ekologicznym Związku Gospodarki Odpadami             
  w Rzędowie. 
 
Ad. 6. 
 
W punkcie porządku obrad XLIV sesji RG – rozpatrzenie projektów oraz podjęcie 
uchwał Rada Gminy przystąpiła do rozpatrzenia przedłożonych projektów 
uchwał. Przewodniczący RG poprosił Alicję Kłonicką – Skarbnika Gminy              
o wyjaśnienie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2009 rok. 
Skarbnik Gminy wyjaśniła, szczegółowo zmiany przygotowane na dzisiejszą 
sesję RG. 
Pytań i uwag do przedstawionych zmian w budżecie nie było i w zarządzonym 
przez Przewodniczącego głosowaniu jawnym uchwała została jednogłośnie 
uchwalona - 13 głosów „za”. 
 

U C H W A Ł A Nr XLIV/ 222/ 2009 
(o treści jak w załączeniu) 

 
Pani Stanisława Zawada – Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej   
omówiła kolejną uchwałę jaka została przygotowana na dzisiejszą sesję RG        
w sprawie uchwalenia statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej. 
Obowiązujący aktualnie statut Ośrodka Pomocy Społecznej został przyjęty          
w 2004 roku,  w 2006 roku wprowadzone były do niego zmiany. Od tego czasu 
Ośrodek przyjął nowe zadania. Tym samym zapisy statutu nie odpowiadają 
stanowi faktycznemu i istnieje uzasadniona potrzeba ich zmiany.  
Radni nie zgłosili uwag i zastrzeżeń do przedstawionego projektu uchwały.  
 W przeprowadzonym głosowaniu jawnym, uchwała została jednogłośnie 
uchwalona - 13 głosów „za”. 
 

U C H W A Ł A Nr XLIV/ 223/ 2009 
o treści jak w załączeniu 
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Kolejnym projektem uchwały przedstawionym przez Przewodniczącego Rady 
Gminy był projekt uchwały w sprawie zmiany treści załącznika do Uchwały Nr 
XLIII/ 216/ 2009 Rady Gminy Szydłów z dnia 30 listopada 2009 r. w sprawie 
określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych.  
Skarbnik Gminy wyjaśniła, że zmiana załącznika przedmiotowej uchwały wynika 
z nieuwzględnienia w tym załączniku minimalnej, ustalonej przez Ministra 
Finansów stawki podatku od pojazdów o ładowności powyżej 40 ton, z czterema 
lub więcej osiami jezdnymi i z innymi systemami zawieszenia osi jezdnych, które 
będą obowiązywać w 2010 r., tj. ostatni wiersz tabeli, kolumna 4 wynoszącej 
2.576,88 zł. Na terenie naszej gminy nie ma takich pojazdów.  
Pytań i uwag  do przedstawionego projektu uchwały nie było i w zarządzonym 
przez przewodniczącego obrad głosowaniu jawnym, uchwała została uchwalona 
jednogłośnie - 13 głosów „za”.  
 

U C H W A Ł A Nr XLIV/ 224/ 2009 
(o treści jak w załączeniu) 

 
Przedostatni projekt uchwały przygotowany na dzisiejszą sesję Rady Gminy 
dotyczył zmiany preliminarza wydatków Gminnej Komisji Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych na 2009 rok. Pan Sławomir Kręcisz– Koordynator   
GKRPAlkoh. wyjaśnił, że proponowane zmiany preliminarza wydatków 
GKRPAlkoh. na 2009 r. dotyczą zwiększenia wydatków na funkcjonowanie 
świetlicy środowiskowej w Szydłowie i placówkach na terenie gminy: energia, 
gaz, węgiel, zakup sprzętu, materiałów , środki czystości, usługi remontowe, 
umowy zlecenia i inne – pkt.11preliminarza w związku ze zwiększonymi 
wpływami  środków finansowych pochodzących z opłat za wydanie 
jednorazowych zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych. 
Pytań i uwag ze strony radnych nie było i w przeprowadzonym głosowaniu 
jawnym uchwała została uchwalona jednogłośnie – 13 glosów „za”. 
  

U C H W A Ł A Nr XLIV/ 225/ 2009 
(o treści jak w załączeniu) 

 
Ostatnim projektem uchwały jaki został przygotowany na dzisiejszą sesję RG 
dotyczył rozpatrzenia skargi z dnia 14 grudnia 2009 roku pana Zygmunta 
Grochowskiego zam. w Szydłowie. 
Przewodniczący RG przedstawił treść skargi p. Z. Grochowskiego, która 
wpłynęła w dniu 14 grudnia 2009 r. Następnie wyjaśnił, że skarga była 
przedmiotem obrad Komisji Rewizyjnej, która swoje stanowisko określiła              
w protokole z posiedzenia i odczytał fragment protokółu KR dotyczący tej sprawy. 
W oparciu o dokonane ustalenia, Komisja Rewizyjna przygotowała projekt 
uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi, który uznaje skargę za zasadną                 
i zobowiązuje Wójta Gminy do przestrzegania przepisów kpa przy załatwianiu 
spraw. 
Przewodniczący RG przedstawił treść projektu uchwały wraz z uzasadnieniem. 
Poprosił pana J. Kwiatka – zatrudnionego w UG o przedstawienie wyjaśnień 
dotyczących skargi. Pan J. Kwiatek powiedział, że przy złożonym przez p. Z. 
Grochowskiego odwołaniu do SKO dołączył on 34 załączniki, które nie były 
związane merytorycznie z przedmiotem sprawy. Wykonując dyspozycje 
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Samorządowego Kolegium Odwoławczego w Kielcach w zakresie kompletowania 
dokumentacji odwołań kierowanych do SKO, a dotyczące kompletowania 
dokumentów tylko wyłącznie dotyczących przedmiotu skargi, do wysłanych do 
SKO dokumentów załączył tylko 15 spośród 34 załączników przedstawionych 
przez p. Z. Grochowskiego, bo jego zdaniem tylko te załączniki dotyczyły 
przedmiotu odwołania. Pan J. Kwiatek przedstawił radnym treść wystąpienia 
SKO w sprawie kompletownia dokumentacji przesyłanej do Kolegium. Następnie 
poinformował, że do chwili obecnej nie ma rozstrzygnięcia SKO w tej sprawie. 
W dyskusji nad tym problemem głos zabrali: 
- radny R. Sadłocha, który powiedział, że po wysłuchaniu dotychczasowych  
  głosów uważa, iż należy się wstrzymać z rozpatrzeniem tej sprawy do chwili  
  podjęcia decyzji przez Samorządowe Kolegium Odwoławcze, 
- z-ca Przewodniczącego RG – zapytał czy wysłane zostały załączniki dotyczące  
  tej sprawy i otrzymał od p. J. Kwiatka odpowiedź potwierdzającą, że dołączono  
  załączniki dotyczące ściśle tylko przedmiotu odwołania, 
- radca prawny – powiedział, że jako prawnik wysłałby wszystkie załączniki  
  przedstawione przez p. Grochowskiego, ale należy mieć też na względzie  
  stanowisko SKO, którym kierował się p. Janusz Kwiatek kompletując  
  dokumentację i przekazując do Kolegium tylko dokumenty związane ze sprawą, 
- radny Janusz Juszczak – powiedział, że jeżeli istnieją wytyczne SKO w sprawie  
  kompletowania dokumentacji odwoławczej, a pan J. Kwiatek postąpił zgodnie        
  z tymi wytycznymi to nie widzi w tym żadnego uchybienia, 
- radna Monika Michalec – stwierdziła, że jej zdaniem jeżeli do UG wpływa  
  odwołanie to winno być ono przekazane do SKO wraz kompletem załączonych  
  dokumentów, 
- radny Krzysztof Ćwiek – powiedział, że jego zdaniem p. Z Grochowski skarży  
  Urząd i urzędnik nie może wybiórczo dobierać dokumentów, które uzna za  
  dotyczące sprawy. Jego zdaniem należało wysłać cały pakiet dokumentów  
  dołączonych przez skarżącego. 
Podsumowując dyskusję i wyjaśnienia, Przewodniczący RG stwierdził, że mamy 
projekt uchwały w tej sprawie, który jest wyrazem stanowiska Komisji Rewizyjnej, 
ale jego zdaniem Rada Gminy winna zdecydować czy skarga jest czy nie jest 
zasadna.  
Przewodniczący RG przystąpił do głosowania jawnego i na pytanie „kto jest za 
uznaniem skargi za zasadną” – „za” głosowało 6-ciu radnych, a na zapytanie „kto 
jest za uznaniem skargi za bezzasadną” – „za” głosowało również 6-ciu radnych, 
jeden radny „wstrzymał się” od głosowania. 
Jak stwierdził Przewodniczący RG, taki wynik głosowania wskazuje, że uchwała 
nie została podjęta, czyli nie ma rozstrzygnięcia. 
Następnie głos w tej sprawie zabrali: 
- pan Konrad Kokowski – radca prawny UG zabierając głos stwierdził, że skarga  
  nie może pozostać nie rozpatrzona, ale przy takim stosunku głosów nie widzi  
  możliwości rozstrzygnięcia zasadności tej skargi na tej sesji, 
- radny Stanisław Czechowski – powiedział, że sprawa była wyjaśniana na  
  obecnej sesji, Rada Gminy podjęła decyzję i nie ma potrzeby przeprowadzania  
  następnego głosowania, 
- Wójt Gminy – który poprosił o powtórzenie głosowania, 
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- radny Krzysztof Ćwiek – poprosił o wskazanie przez Wójta przepisów, które  
  określałyby, że można powtórzyć głosowanie, 
Przewodniczący Rady Gminy wyjaśnił, że statut Gminy - § 46 pkt 2 - określa, że 
głosowanie można powtórzyć tylko w przypadku gdy uchwała zawiera pomyłki. 
Radny K. Ćwiek zapytał czy można jako pomyłkę uznać zmianę treści uchwały. 
Radny J. Juszczak stwierdził, że jedynym wyjściem jest powzięcie inicjatywy 
uchwałodawczej przez 5-ciu radnych i zgłoszenie wniosku o zmianę uchwały. 
Przewodniczący RG stwierdził, że na obecnej sesji uchwała nie została podjęta    
i zaproponował aby do tego problemu powrócić na następnej sesji RG. 
W przeprowadzonym głosowaniu jawnym RG jednogłośnie zdecydowała, że 
projekt tej uchwały zostanie rozpatrzony na następnej sesji RG. 

 
 Ad. 7.  
 
Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych udzielił Wójt Gminy  i tak 
powiedział: 
- w sprawie braku możliwości robienia zebrań w sołectwie Mokre - pomyślimy       
  o zakupie kontenerów socjalnych bo taka sama sytuacja jest w Wolicy, ale  
  wówczas sołtysi musieli by zadbać o te kontenery, 
- co do wożenia kamienia – ze względu na warunki zimowe skończyła się  
  możliwość wożenia, porozmawiamy z panem E. Fitem, który woził kamień            
  i rumosz i  być może po nowym roku mógłby przywieźć nieodpłatnie  samochód     
  kamienia na drogę w Solcu, 
- Kierownik GOPS – pani Stanisława Zawada powiedziała, że mieszkańcowi  
  Gacek została udzielona pomoc doraźna bowiem osoba ta jest właścicielem  
  gospodarstwa rolnego i w związku z tym dochody przekraczają określone  
  kryterium dochodowe. Osoba ta będzie w dalszym ciągu w kręgu  
  zainteresowania GOPS celem przyznania renty socjalnej ,ale do tych działań  
  musi włączyć się również rodzina tej osoby.  

        Odpowiadając na pytanie radnego Krzysztofa Ćwieka powiedziała, że Ośrodek  
        nie deklarował składania wniosku o dofinansowanie na realizację projektu    
        systemowego w ramach poddziałania  7.1.1 gdyż obsada tut. Ośrodka składa   
        się z kierownika, pracownika socjalnego  i pracownika realizującego  
        świadczenia rodzinne, zaliczkę alimentacyjną i który jednocześnie jest  
        koordynatorem Programu Integracji Społecznej. Wg ustawy jeden pracownik  
        socjalny winien przypadać na 2.000 mieszkańców, a w naszej gminie przypada  
        5.000 mieszkańców. Przedstawiła problemy występujące w pracy GOPS  
        związane z realizacją zadań wynikających  z ustawy o pomocy społecznej,  
        które wymagają dużo pracy, np. jeden z kwestionariuszy liczy 20 stron. Mała  
        obsada zatrudnionych w GOPS powoduje, że występują zaległości                      
        w uzupełnianiu dokumentacji. 

  Przystąpienie do projektu systemowego w ramach poddziałania 7.1.1 mogłoby  
  spowodować pogłębienie problemów występujących w realizacji zadań  
  wynikających w ww. ustaw jak również problemy z wywiązywania się                   
  z podpisanego porozumienia w zakresie realizacji Programu Integracji  
  Społecznej. GOPS realizuje Program Integracji Społecznej. Realizuje także plan  
  działania mający  przeciwdziałać wykluczeniu społecznemu. 
  Radny K. Ćwiek stwierdził, że w ramach pozyskanych środków finansowych         
  z tego programu można było zatrudnić dodatkowego pracownika socjalnego. 
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  Kierownik GOPS odpowiedział, że przy zatrudnieniu pracownika należy  
  zabezpieczyć środki finansowe na jego wynagrodzenie, a środków tych nie ma  
  gdzie pozyskać. 
  Na zakończenie radny Krzysztof Ćwiek jeszcze raz podkreślił, że tylko jako  
  jedyna gmina w powiecie staszowskim, a w całym województwie tylko 9 gmin  
  nie będzie realizować zadań z tego programu. Uważa, że nie uzyskał  
  odpowiedzi na swoje zapytanie. 
 
Ad. 8. 
 
W tym punkcie porządku obrad głos zabrali: 
- z-ca Przewodniczącego RG – zapytał kto będzie nadzorował roboty gdy zaczną  
  się prace przy kanalizacji Szydłowa i kto będzie robił przekopy na podwórkach.  
- Przewodniczący RG  powiedział, że jak przystąpiono do budowy parkingu obok  
  kościoła to mieszkańcy różnie się do tego odnosili, ale teraz widać, że jest to  
  bardzo dobre rozwiązanie, powinna być tylko oddzielona kostka granitowa od  
  ażurowej, 
- radny Krzysztof Ćwiek powiedział w sprawie parkingu, że żałuje iż nie zrobił  
  fotografii, ale święta Bożego Narodzenia pokazały,  że parking jest potrzebny. 
- radny Janusz Juszczak podziękował Wójtowi i Radzie Gminy za wykonanie  
  odcinka drogi przy kościele w Kotuszowie. 
- sołtys z Jabłonicy również podziękował Wójtowi i Radzie Gminy za wykonanie  
  odcinka drogi w Jabłonicy w stronę Kotuszowa.  
Przewodniczący RG poinformował radnych, że posiedzenie komisji będzie 
zorganizowane między 10, a 20 stycznia 2010 r. tak aby jeszcze w styczniu 
można było zwołać sesję RG.  
Na zakończenie obrad sesji Przewodniczący RG Gminy oraz Wójt Gminy złożyli 
wszystkim obecnym na sesji życzenia noworoczne. 
 
Ad. 9.  
 
Przewodniczący obrad sesji RG stwierdził, że porządek obrad sesji został 
wyczerpany i dokonał zamknięcia obrad XLIV sesji Rady Gminy Szydłów.  
  
 
      Protokołowała 
 
Teresa Kaniszewska 


